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Ref. 197(2011) 

PACE rapporteur on Belarus condemns continuing political 
repression  
 
Strasbourg, 09.03.2011 - At a meeting of the PACE Political Affairs Committee in Paris today, the 
Council of Europe Parliamentary Assembly (PACE) Rapporteur on the situation in Belarus, Sinikka 
Hurskainen (Finland, SOC), strongly condemned the continuing repression of civil society, human 

rights defenders, independent media and political opponents in Belarus.  

 
She expressed her deep concern about unfair and politically motivated trials, allegations of torture 
in detention, the non-transparent investigation into the events of 19 December and continuing 
confirmations of death sentences in Belarus.  
 
Mrs Hurskainen also condemned the recent warning issued by the Belarus Ministry of Justice 

against the Belarussian Helsinki Committee and announced that the Political Affairs Committee had 
decided to consult the Venice Commission on its compatibility with international human rights 
standards. 
 
The committee decided to invite representatives of Belarus civil society and independent media for 
an exchange of views with its members during the April session (Strasbourg, 11-15 April). 
 

PACE Resolution 1790 (2011) 

 
 

La rapporteuse de l’APCE sur le Bélarus condamne la répression 

politique persistante dans ce pays 
 
Strasbourg, 09.03.2011 - Lors d'une réunion de la Commission des questions politiques de l'APCE 
aujourd'hui à Paris, la rapporteuse de l'Assemblée parlementaire du Conseil de l'Europe (APCE) sur 

la situation au Bélarus, Sinikka Hurskainen (Finlande, SOC), a fermement condamné la répression 
persistante contre la société civile, les défenseurs des droits de l'homme, les médias indépendants 
et les opposants politiques au Bélarus. 
 
Elle s'est dite profondément préoccupée par les procès iniques et à motivation politique, par les 
allégations de torture en détention, par les enquêtes non transparentes sur les événements du 19 
décembre, et par la poursuite des confirmations à la peine capitale au Bélarus. 

 

Mme Hurskainen a par ailleurs condamné le récent avertissement lancé par le ministère de la 
Justice du Bélarus contre le Comité Helsinki du Bélarus et a annoncé que la Commission des 
questions politiques avait décidé de consulter la Commission de Venise au sujet de sa compatibilité 
avec les normes internationales relatives aux droits de l'homme. 
 

La commission a décidé d'inviter des représentants de la société civile et des médias indépendants 
du Bélarus à un échange de vues avec ses membres lors de la session d'avril (Strasbourg, 11-15 
avril).  
 
Résolution 1790 (2011) 

 

 

The Assembly brings together 318 members from the national parliaments of the 47 member states.  

President: Mevlüt Çavusoglu (Turkey, EDG) - Secretary General of the Assembly: Wojciech Sawicki.  

Political groups: EPP/CD (Group of the European People's Party); SOC (Socialist Group);  

EDG (European Democrat Group); ALDE (Alliance of Liberals and Democrats for Europe);  
UEL (Group of the Unified European Left). 
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